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ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA DEL CONSELL MUNICIPAL D’INFANTS DE TARRAGONA 
CELEBRADA EL DIA 27 DE GENER DE 2021 DE FORMA TELEMÀTICA  
 
Assisteixen a la sessió 

 PRESIDENT  

 Pau Ricomà Vallhonrat 

 
 

 CONSELLER D’EDUCACIÓ 
 

Manel Castaño Bachiller 
 

  
VOCALS 

 
Montserrat Roman Turiño GRUP DE JOVES  

Jesús López Romero Cristina Holgado Martínez 

Mª José Rivas Hernández Erik Artiol 

Àngels Pérez Penalba Evan Tascon Casado 

Nuria Guijarro Rus Daniel Martín Martínez 

Aina León Gutiérrez Jan Evan Queralt 

Maria Bono Markessinis Mireia Mejías Roca 

Damià Joan i Pellejà Jordi Alfaro Esbri 

Sofía Ciocoiu Carlos Garcia Gutierrez 

Rita Corbella Sanromà Sheila Navarro Calvache 

Nadin El Marzouki Adrià Mellado Pomada 

Helena Ruiz Abelló Pablo Lázaro  Larive  

Sara Cardona Zuluaga Eraide Muñiz Ballestero 

Ahlam Emhouji Mariona Serra Alcalde  

Julia Blasco Suarez Avril Franch García 

Sukayna El Mansori Zoubai Abdeladim El Moussati Benaly 

Abril Ntua Rodriguez Elias Meziani 

Ruben Garcia Gil 

 Hugo Bernabeu Molina DIRECTORA IMET 

Guillem Sas Gomà Clàudia Aznar Sedo 

Òscar Otero Rodríguez 

 Jordi Ferré Moran SECRETÀRIA DELEGADA 

Cristòbal Marín Ney Maria Rosa Nevado Silva 

Gabriel Alejandro Santana Pérez 

 Jan Montagut Giné NO ASSISTEIXEN 

Xavier Cabanes Fort Ricard Fernández Pascual 

Héctor Mansilla Vicens Mario Soler Santos 

Jana Gómez Arroyo Francesc Roca Rosell 

Aroa Navarrete Pelegrín Joan Manel Burillo Cortés 

Laia Gimeno Peiró Carlos  Pastor García 

Eva Fernández Vidal Fridaous Allaru Yaffa 

Pep Sabater Roig Majdouline El Jabri 

Anna Garreta López Tania Almendros Martínez 

Júlia Llop Planella Blai Sanz López 

Martina López Pizarro 

 Covadonga (Cocó) Fanjul Triana  
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Essent les 18 hores, del dia 27 de gener de 2021, es reuneixen de forma telemàtica, en la plataforma 
Zoom, les persones referenciades, per tractar el següent ordre del dia:  
 

1. PARAULES DE LA PRESIDÈNCIA 
 
El president del Consell dona la benvinguda al Plenari a tots els presents i indica que l’anterior 
Plenari  es va fer telemàtic i que van pensar que aquest ja es podria fer presencial, però no ha 
estat possible per la situació sanitària. 
 
També explica que aquest any el Consell ha crescut de forma potencial, que s’ha passat de tenir 
representants d’11 centres educatius a 23 centres, amb 52 representants. Per això, dona les 
gràcies a l’acollida que els centres educatius de la ciutat han proporcionat a aquest projecte. 
 
Finalitza reconeixent la feina del personal tècnic del Consell. 
 

2. APROVACIÓ DE LES ACTES DELS PLENARIS, CELEBRATS ELS DIES 11 DE 

DESEMBRE DE 2019 EN SESSIÓ ORDINÀRIA I 6 DE MAIG DE  2020 EN SESSIÓ 
EXTRAORDINÀRIA 
 
El president demana votar l’aprovació de les actes, i després d’informar els membres del 
Consell, s’acorda que només participin en la votació els representants que van assistir-hi a 
aquests plenaris. 
 
S’aproven les actes per unanimitat. 
 

3. NOMENAMENT DELS NOUS CONSELLERS I LES NOVES CONSELLERES 
 
El president informa que aquest any tampoc es podrà entregar el pin distintiu del Consell, però 
us ho farem arribar al vostres centres. 
 
El president llegeix el nom dels nous representants, que son: 

Nous membres de 5è 

ESCOLA CÈSAR AUGUST Nuria Guijarro Rus 

ESCOLA EL MIRACLE Damià Joan i Pellejà 

ESCOLA PAU DELCLÒS Nadin El Marzouki 

ESCOLA PONENT Helena Ruiz Abelló 

ESCOLA RIU CLAR Ahlam Emhouji 

ESCOLA EL SERRALLO Julia Blasco Suárez 

ESCOLA CAMPCLAR Sukayna El Mansori Zoubai 

ESCOLA ELS ÀNGELS Abril Ntua Rodríguez 

ESCOLA PRÀCTIQUES Ruben Garcia Gil 

COL·LEGI EL CARME Hugo Bernabeu Molina 

COL·LEGI JOAN ROIG 
Jordi Ferré Moran 

Cristòbal Marín Ney 

COL·LEGI LESTONNAC Jan Montagut Giné 

COL·LEGI SANT DOMÈNECH DE GUZMAN Héctor Mansilla Vicens 

COL·LEGI SAGRAT COR 
Laia Gimeno Peiró 

Eva Fernández Vidal 

COL·LEGI LA SALLE TARRAGONA Júlia Llop Planella 

COL·LEGI LA SALLE TORREFORTA Martina López Pizarro 

COL·LEGI TERESIANES Covadonga Fanjul Triana  
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Nous membres del Grup de Joves del CMIT 

COL·LEGI LA SALLE TORREFORTA Sheila Navarro Calvache 

COL·LEGI JOAN ROIG Evan Tascon Casado 

COL·LEGI LESTONNAC Daniel Martín Martínez 

COL·LEGI SANT DOMÈNECH DE GUZMAN Jan Evan Queralt 

COL·LEGI LA SALLE TARRAGONA Carlos Garcia Gutierrez 

COL·LEGI EL CARME  Erik Artiol   

INSTITUT TARRAGONA Adrià Mellado Pomada 

INSTITUT PONT DEL DIABLES Elias Meziani 

INSTITUT SANT PERE I SANT PAU Abdeladim El Moussati Benaly 

 

4. INFORMACIÓ DEL TREBALL DESENVOLUPAT PEL CMIT 
 
Es comença la part d’informació, i el president dóna la paraula a les conselleres Helena Ruiz i  
Maria Bono, i al conseller Gabriel Alejandro Santana que exposen que : “en primer lloc volem 
agrair la vostra assistència a aquest plenari, ja que per nosaltres és molt important que esteu 
aquí. Nosaltres venim en representació dels nostres companys i companyes, les nostres escoles, 
col·legis i instituts de la ciutat, i agraïm poder ser la seva veu.  
 
Aquest any som infants i joves que venim de 23 centres de la ciutat, 12 més que l’any passat, i 
això vol dir que tenim una àmplia representació dels infants i joves de la ciutat i que estem molt 
contents i contentes de ser cada vegada més al Consell.  

Des de 2020 el Consell és diferent per la situació de la COVID-19, però no hem parat de reunir-
nos i preparar propostes. A continuació us ho expliquem.” 

Dona la paraula a les conselleres Cristina Holgado, Jana Gómez i Aroa Navarrete, que 
expliquen que: “ us volem informar que a les sessions de treball anteriors, al dia 20 de novembre, 
vam crear el nostre Manifest en defensa dels drets dels infants i adolescents per commemorar el 
31è aniversari de la Convenció dels Drets dels Infants. 
 
Al manifest vam elegir els drets que pensem que són més importants i avui dia encara hi ha 
infants que no tenen aquests drets complets. De tots els que vam treballar, volem destacar el 
dret a tenir una bona salut, sobretot salut mental, per la situació que ens trobem, perquè està 
afectant molt  a totes les persones, i als infants, adolescents i joves també. Aquest manifest el 
vam compartir amb els nostres companys de l’escola, col·legi i institut i els hi va agradar molt.” 

 
Per continuar amb l’exposició es dona la paraula al conseller Carlos Garcia, i a les conselleres 
Anna Garreta i Sara Cardona: “com us hem dit, aquest curs és diferent, i fem totes les sessions 
de treball del Consell telemàtiques. No és el mateix, perquè a nosaltres ens agrada veure’ns per 
passar-ho bé i aprendre, però esperem que aviat sigui possible. 
 
Per això, pel 20 de novembre vam fer un vídeo, que després us ensenyarem i també està a la 
pàgina web de l’Ajuntament, on fem la lectura del manifest. D’aquesta manera, encara que no 
ens podem ajuntar, va ser una mica més divertit.   

 
A més, tot i que aquest any no hem pogut veure-ho plegats, també el 20 de novembre es van 
il·luminar en color blau l’Ajuntament i la Torre dels Vents per fer visible el Dia dels infants i 
adolescents.” 
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Seguidament prenen la paraula la consellera Aina Leon i el conseller Elias Meziani, per 
informar que: “també vam participar en una entrevista pel Diari de Tarragona, on una periodista 
ens va preguntar com eren les nostres sessions de treball i quines idees teníem per millorar 
Tarragona. Es va quedar molt sorpresa de la feina que fem com infants per la ciutat.  
 
Creiem que és important que la resta de la població vegi la feina que fem perquè les propostes 
les presenten per millorar la ciutat per tots els infants.” 
 
Es dona la paraula als consellers Damià Joan Pellejà i Blai Sanz,  i a la consellera Covadonga 
Fanjul , que indiquen que: “aquest curs van venir els dinamitzadors del CMIT als nostres centres 
a explicar-nos què són els drets dels infants i el CMIT, i entre altres vam fer una activitat de 
comunicació per veure com és la feina d’un representant. En aquelles formacions, entre tota la 
classe vam escollir el representant fent votacions. Vam tenir molta il·lusió i nerviosisme per ser 
escollits i escollides i volem donar les gràcies per aquesta oportunitat.   

 
Ens agradaria que al Consell Municipal d’Infants participessin tots els centres de la ciutat de 
Tarragona, però sabem que és molt difícil aconseguir-ho.” 

Seguidament prenen la paraula els consellers Pep Sabater i Ahlam Emhouji, i la consellera 

Eraide Muñiz que exposen que, “durant els mesos de novembre i desembre els representants 
de 6è i de joves que ja participaven el curs passat, ens hem reunit quatre vegades i hem 
preparat l’activitat del 20 de novembre. També hem participat en una activitat proposada per 
UNICEF, en la que havíem de relacionar els drets dels infants amb els Objectius de 
Desenvolupament Sostenible. No va ser fàcil, però entre tots ho vam aconseguir. 
 
El Jordi Alfaro, la Sofia Ciocoiu, el Xavier Cabanes i l’Eraide Muñiz vam participar com a 
representants del Consell a la webinar, de 19 de novembre, sobre “Els drets dels infants i 
adolescents en la situació actual” que va organitzar l’Ajuntament de Tarragona des de l’Institut 
Municipal d’Educació i l’Institut de Serveis Socials, on van exercir el nostre dret a donar l’opinió 
sobre aquesta situació amb molts adults que ens escoltaven.  
 
Els representants de 5è i els nous joves hem començat aquest mes de gener i només hem fet 
una sessió preparatòria d’aquest plenari. Tenim moltes ganes de participar.” 

El president dona la paraula al conseller Xavier Cabanes, i a les conselleres Rita Corbella i 

Sofia Ciocoiu, que exposen que: “també us volem informar que tres representants del CMIT, la 
Sofía Ciocoiu, la Rita Corbella i el Xavier Cabanes, van participar en el Sexto Encuentro estatal 
de Consejos locales de participación d’UNICEF que es va celebrar telemàticament els dies 23 i 
24 d’octubre de 2020. No va poder ser presencial, com en altres ocasions, i encara que no és el 
mateix, van poder conèixer a molts nens i nenes de diferents consells de tot l’Estat. En total van 
participar 200 infants. 
 
En aquesta trobada vam preparar el Manifest d’UNICEF a partir dels Objectius de 
Desenvolupament Sostenible (ODS) de l’Agenda 2030 i els drets més importants que s’havien de 
tenir en compte. Vam treballar per grups i cada grup pensàvem en un ODS que creiem 
important. Als grups on estàvem nosaltres vam treballar les energies no renovables, la igualtat 
de gènere i l’estalvi d’aigua. També es va treballar el tema de la contaminació del mar. Havíem 
de pensar el que havíem de demanar al govern per aconseguir aquests ODS.” 
 
El president dona la paraula a les dues representants del CNIAC perquè informin. La consellera 
Mireia Mejías explica que, “el CNIAC està representat per dues conselleres del Consell 
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Municipal d’Infants de Tarragona, l’Avril Franch i jo, la Mireia Mejias. Tot i que aquest any no ens 
havem pogut reunir presencialment, hem treballat molt de manera en línia. Hem celebrat 
assemblees i reunions de Comissió Permanent per Zoom, hem redactat el manifest del 20 de 
novembre, i hem rebut nous vocals d'altres municipis de Catalunya.  

També sóc representant del CNIAC a un grup de joves d'UNICEF d'arreu d'Espanya, des d'on 
assessorem UNICEF en diverses activitats. Dins d'aquest grup estic participant amb altres nois i 
noies de tota la Unió Europea en una Comissió Europea pels drets dels infants en l'avaluació 
d'una enquesta feta a nens, nenes i adolescents de tota Europa.  

I, per finalitzar, he començat a formar part del Consell Escolar Municipal. He assistit a un parell 
de reunions, en les que s'ha discutit l'actuació de les escoles de Tarragona davant la pandèmia.” 

Per la seva part la consellera Avril Franch informa que, “al CNIAC estem proposant activitats 

per als infants y adolescents. Encara hem de decidir com ho farem, però hem pensat a fer 
enquestes o enviar cartes als infants des dels Ajuntaments, perquè arribi a tothom.  

El que pensem que seria més important és donar a conèixer les tasques i funcions del CNIAC i 
solucionar els dubtes dels infants. També volem crear un joc perquè els infants puguin crear la 
seva “ciutat ideal” i d’allà agafar idees per a futures millores.” 
 
El president dona la  paraula al conseller Jordi Alfaro, que informa que, “aquest és l’últim any 
que formo part d’aquest consell, ja que faig 2n de batxillerat. Entre 1r i 2n he estat elaborant un 
treball de recerca que ha servit per respondre una pregunta: “Els polítics escolten als menors?”; 
aquí teniu la resposta. El CMIT i el CNIAC són el compromís d’infants, adolescents i adults per 
entendre’s i buscar solució a diferents problemes que se’ns planteja com a ciutadans; són les 
ganes que té la política d’escoltar totes i cada una de les opinions sense dependre de l’edat.  
 
Per tant, les conclusions extretes durant els quasi nou anys que participo en aquest consell i els 
set anys que vaig ser membre i fundador del CNIAC són clares: Els consells de participació 
infantil i adolescent són una peça clau pel progrés de la societat. La feina que fa anys que 
portem fent no és en va. 
 
També voldria agrair la participació en aquest treball al senyor Pau Ricomà, al senyor Josep 
Fèlix Ballesteros i a la senyora Rosa Nevado per respondre les preguntes que vaig enviar i que 
han servit per extreure les conclusions.” 

El president es dirigeix als nous representants per a indicar-los que el Consell és un recorregut 
que, no només és al consell, sinó que també es tenen relació amb altres grups de joves de l’estat 
i també en l’àmbit europeu. 

 

5. PRESENTACIÓ DE LES PROPOSTES DE TREBALL DEL CMIT 
 

El president comença la presentació de les propostes donant la paraula a la consellera Eva 
Fernández que inicia la seva intervenció, dient que: “els nostres companys de classe i nosaltres 
tenim moltes idees a aportar aquest curs per millorar la ciutat de Tarragona pels infants, 
adolescents i joves. Per fer-ho possible, a partir de la següent sessió de treball i fins al juny 
veurem quines necessitats té la ciutat i farem propostes per millorar-la.” 
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Segueixen en les seves intervencions les conselleres Mariona Serra, Tania Almendros i Lola 
González, explicant: “volem dir que encara que les propostes de treball del curs passat van 
quedar aturades per la  COVID-19, les seguim tenint presents tant nosaltres com els nostres 
companys i companyes de classe.  
 
Aquestes propostes tractaven de millorar el Parc Sant Rafael i crear un noticiari fet per infants. 
Ens agradaria que es fessin realitat.  

Respecte al Parc de Sant Rafael hem observat que s’han produït millores, però voldríem saber si 
s’han tingut en compte les nostres propostes. El noticiari continuem estant interessats i 
interessades a fer-ho i sabem que s’han fet algunes gestions ja. Sabem també que aquest 
moment és complicat, però farem un seguiment per veure si et pot realitzar.“ 

El president dona la paraula als consellers Pablo Lázaro i Jordi Alfaro, que exposen que: 

”sabem que l’Ajuntament està orgullós de l’equip que formem els 52 participants que som aquest 
curs, i sobretot perquè el CMIT té representació a entitats tan importants com UNICEF España i 
al Consell Nacional d’Infància i Adolescència de Catalunya (CNIAC). 

Des del grup de joves fa temps que volem fer un reglament de règim intern. El grup va ser creat 
per respondre a la necessitat de seguir representant Tarragona al CNIAC (Consell Nacional 
d’Infants i Adolescents de Catalunya) quan ja no teníem l’edat de seguir amb els representants 
de 5è i 6è. Ara aquest grup va més enllà, s’ha ampliat aquest any i volem formalitzar-lo, fundant 
així el CMIAT: el Consell Municipal d’Infants i Adolescents de Tarragona. Creiem que amb 
aquest reglament podem establir unes bases que servirien per fer la feina ben feta i més àgil. 
 
Al plenari del 9 de juny us presentarem tota la feina que farem durant els propers mesos.” 

El president del Consell informa que hi ha dos encàrrecs pels membres del Consell d’Infants: 

1. Com ja us va informar el conseller d’Educació, Sr. Castaño a la primera sessió del 
Consell, l’Ajuntament de Tarragona està elaborant un Pla Local d’Infància i adolescència 
en el qual volem que participeu activament en l’elaboració, seguiment i avaluació de la 
diagnosi i el Pla. 

Per això,  us demanem que a final del curs ens presenteu quines mancances trobeu i 
quines propostes d’actuacions considereu que s’han d’afegir al Pla Local d’Infància de 
Tarragona. També us demanem que organitzeu una comissió de seguiment i avaluació 
del Pla en el Consell perquè formareu part del Pla des de la seva elaboració, posada en 
marxa, seguiment i l’avaluació continua del Pla durant els quatre anys de durada. 

2. Des de la Comissió de Camins Escolars del Consell Escolar Municipals ens han informat 
que volem compartir amb el Consell Municipal d’Infants i Adolescents de Tarragona, 
l’objectiu de treballar per una ciutat que faci possible uns camins escolars segurs. 
Voldríem unir esforços per aconseguir una mobilitat més sostenible, que afavoreixi 
camins escolars segurs a peu, i que fomenti l’autonomia dels infants i adolescents. 
 
Per tot això, demanem als petits consellers i conselleres, si poden compartir el repte de 
fer una campanya de sensibilització per uns camins escolars segurs, adreçada als seus 
companys i companyes i les seves famílies. 
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6. Presentació del vídeo “Manifest dels Drets dels Infants i Adolescents 2020 
 

El president dona la paraula al conseller Òscar Otero, el qual, presenta el vídeo que han fet des 
del Consell per la lectura del Manifest dels Drets dels Infants i Adolescents, per celebrar el Dia 
Universal dels Drets dels Infants, el  20 de novembre de 2020.  

El president considera que és un vídeo preciós i,  sobretot, un vídeo que demostra un esperit 
solidari amb les persones més necessitades. 

Per finalitzar indica que està molt content d’estar amb els infants i adolescents del Consell, que 
han tingut un comportament exemplar, que li agrada la forma espontània de pregunta, i que a la 
vegada, ha pogut ensenyar algunes coses sobre el funcionament del plenari.  

Felicita per la manera d’estar al Plenari i espera que el proper pugui ser presencial per estar més 
a prop i poder fer una festa tot plegat. 

Es dóna per acabada la Sessió Plenària sense cap altre tema a tractar, i essent les 19.10 hores 
del dia indicat al començament, s’aixeca la sessió per ordre de la Presidència, la qual cosa jo, 
secretària delegada, certifico. 
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